
                24/3-25 

Initiativärende

Initiativärende till HSN 25 mars 2025
Invånarna i Västerbotten har under flera år fått stå ut med oacceptabelt långa väntetider för 
vård. Väntetiderna är särskilt problematiska för patienter som lider av framfall, gråstarr eller 
som väntar på höftledsprotesoperation. Den här situationen påverkar deras livskvalitet och 
innebär också ett stort lidande.

Regeringen har beslutat att tillföra extra medel till regionerna för att stärka vårdgarantin och
korta köerna, på sammanlagt 500 miljoner kronor. Ersättningen per operation är 108 000 kr 
för höftledsprotes, 39 000 kr för framfall och 19 000 kr för gråstarr.

Därför är det förvånande att vi ännu inte sett några konkreta åtgärder här i Västerbotten för 
att ta itu med kösituationen, nu när vi har möjlighet att använda dessa extra medel för 
förstärkning av regionens möjlighet att möta vårdgarantin och därmed korta vårdköerna.

Vi måste lyfta nivån och säkerställa att dessa resurser verkligen kommer till användning där
de behövs som mest. För varje dag som går utan att något görs, fortsätter patienter att lida i
onödan. Vi kan inte acceptera att patienter i Västerbotten får vänta lång tid på behandling 
och/eller operation. 

Yrkande:
I enlighet med ovanstående yrkar Kristdemokraterna

- Att hälsovårdsdirektören får i uppdrag att tillse att basenheterna tar tillvara 
möjligheten att kunna ta del av de extra tillsatta medlem från regeringen avseende 
köminskande åtgärder avseende framfalls-, gråstarr- och höftledsoperationer.

- Att åtgärderna och utfallet återrapporteras till nämnden vid nått av HSNs 
sammanträden i septeber 2025.
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